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Zafirovski ür látogatása a GépdivIzióban

Mike Zafirovski, a GE Lighting Europe üj elnok-vezérigazgatOja jUnius elején magyarországi látogatasa során több

alkalommal találkozott a GépdiviziO vezetôivel, s megtekintette a Vákuumtechnikai Gepgyãrat.

Kellemes meglepetéskent ért bennunket, hogy rövid itt-tartózkodásãból ennyi idôt szentelt a Gépdiviziónak. Mindossze két

napot töltött Magyarorszagon, azzal a celia!, hogy megismerje az itteni gyárak tevekenyseget, Utazásának egyik fô

programpontja a velUnk valO találkozás volt.

Zafirovski ür jO benyomásokat szerzett a két nap során vezetöinkrôl, a divIzió infrastruktürájárOl és a gyár egészér6l.

Oszintén eimondhatO, hogy tapasztalatai várakozãsait felülmUlták,

Tudomásul vette jelenlegi uzleti nehézségeinket, s tudja azt is, hogy ezek a nehézségek a fényforrás gyárak. beruházási

szigorItasaibOl adódnak. Nagy lehetôseget lãt a GépdiviziOban, ezért messzemenôen támogatja a beisô és kUlsô uzleti

'apcsolatainkat. KUlsä kapcsolataink esetében továbbra is fö szempont uzleti partnereink megbIzhatOsága, fizetôkepessege.

BücsUzásakor igéretet tett arra, hogy amint alkalma nyilik, több idôt fordIt a GépdivIzió megismerésére.

A lendület ereje

Interjü Spilkó Jôzseffel, a GépdivIzió Tervezési

igazgatojaval

Fiatal, sötét hajü, jó megjelenésü, agilis embernek tünt

mar az elsô látásra is, olyannak akikke! a napilapok "Uziet",

Business", Karrier" stb. meltékieteiben találkozhatunk.

Aztán mikor az áitalam kért idôpont heiyett személyes okok

miatt ket Orával korábban jelentem meg, és kértem öt az

interjü elôbbre hozãsãra, meggyôzôdhettem rugalrnasságarol

is. Beszéigetes közben érezhetô volt a kulfoldön eltoltott

hosszü idô hatása, Sokszor angolul jöttek a szájára a szavak,

és az általa elmondottakból kitumnt a globális gondolkodãsnak

vaió elkotelezettseg, a szakmai eihivatottsãg. Ennek a

beszélgetésnek a rövidItett változatát tartalmazza az interjü,
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VL: Essünk akkor tzi az elején a szokásos s:eméiyi

adato/con!

SJ: 1960-ban szUlettem Tatabányán. Kozépiskolába a

tatabányai Arpád Gimnáziumba jãrtam, majd innen sikertilt

bejutnom a Budapesti Müszaki Egyetem Gépész Karának

Matematikus Mérnöki tagozatára. Ez egy kiemelt tagozat

ahová elég nehéz a bekerUlés. 1984-benvégeztem és az

Energia Gazdálkodási Intézetnél (EGI) kezdtem el dolgozni.

ErömiIvi hütô rendszerekkel foglalkoztam mint árajãnlat

készItô.

VL: Heller-ForgOkkal?

SJ: Igen a Heller hütökkel, melyet a legjobban

kiaknázott magyar szabadalomnak tartok. 2-3 év mülva mar

mint Marketing osztályvezet6 mentem ki Torokorszagba egy

erömtivi projekthez mérnök müvezetônek ahol 3 évet

töltöttem. Hazajovetelem után a Tervezési.Ajánlatadási

Szakosztály vezetöje lettem. Innen kerultem kiaz USA-ba,

hogy a Heller hütöknek piacot szerezzek. Sikeres, majd 3

eves kintartózkodás után 1994-ben tértem tijra vissza egy

rövid idöre. Elnyertem egy állami ösztöndIjat Ausztráliába,

Igy üjabb I eves távollét következett. 1995 végén szereztem

meg a Melbourne-i egyetemen a CBA (Certificate of

Business Administration) fokozatot. Mire haza értem

privatizálták cégemet, amelynek tij neve -a német

tulajdonosnak koszOnhetôen- EGI-GEA Iett.

VL: Család?

SJ: Felesegemmel meg az egyetemen ismerkedtem meg.

O szintén gépésnémok. Két fi gyermekunk van, az 5 eves
Botond és a két eves Robert. Családom minden kulföldi

tartOzkodásomra elkisért. Ennek koszönhetö, hogy okulva

Botond fiOnk angolul nehezen megjegyezhetô nevén,
kisebbik fiOnk mar az angol nyelvteruleten is elterjedt

Robert nevet kapta. Felesegem jelenleg nem dolgozik,

otthon neveli a gyerekeket.

VL: Hogy kerultél hozzánk? Mine/c kOszOnhetô

munkahely változtatásod?

SJ: Regi cégemnel az üj tulajdonossal megváltozott a

cég szemlélete, a belsô korulmények. Számomra

kedvezötlenUl alakult a helyzet. Ezért aztán gondoltam

megnézem azt a lehetôséget, amelyre az általam választott

'fejvadász cég", az Antal International hIvta fel a
figyelmemet. A szemelyes meghallgatason -melyen Nagy

Sándor, JeanLuc Augustin és Szabó Gyula vett részt-

kedvezö benyomások értek a TungsramrOl. fgy aztán tigy

döntöttem elvállalom a kihivást.

• VL: Milyen tervekkel érkeztél ho::ánk és melyek volta/c

elsö benyomásaid?

SJ: Mar a felvételi elbeszé1getése kiderultek számomra

a konkrét elvegzendö feladatok. Ezek a team szellem

elterjesztése, a határidök pontos betartãsa, a koltségvetés

pontos betartása, általánosságban a tervezési terulet
felrázása. Az elsö par hOnap tapasztalatai alapján
elmondhatom, hogy nagyjábOl azt találtam amire
számitottam: kemény munka az elképzeléseim
megvalosItasahoz, kernény és puha falak, melyek ellenállnak

a változásoknak. De ennyi idô elteltével sem módosultak

eredeti terveim. Csak pontosultak.

VL: Attekinthetnénk rOviden ezeket a terveket?
Kezdhetnénk talán a spec flkációval.?

GépdivIzió

SJ: Jo, kezdjuk! A specifikáció jelenlegi helyzete
tarthatatlan. Nern várhatunk mindenben a vevöre. Ha a vevö

nem tudja pontosan mit is akar, akkor nekUnk kell ezt

megfogalmazni, a kivant gépröl nekunk kell a pontos

elképzelést leIrni. Elengedhetetlenul szukseges a részletes

specifikáció.Tobbek közott ez alapja lehet a késôbbi, menet
kozbeni változtatásoknak is. Hiszen ha nem pontos a

kiinduló pont, mihez képest váitoztatok? Az arajanlamak

több doigot is figyelembe kell vennie! Tartalmazni kell

peidaul a gepek funkciOjának pontos ieIrását, a próba és

végszerelés során szUkséges energia mennyisegeket.

Osszességeben mégegyszer szeretném kiemelni, hogy a

vevô a legfontosabb. Es jelenleg vevöink azt varjak tölünk,
hogy mindenre mi gondoijunk, akár helyettuk is. A
részietesebb specifikaciO készitésében mar sikertilt is
elôrébb lépnunk.

VL: Milyen hiányossá gain/c vannak a terve:ési
folyamatunkban?

SJ: Ugy érzem. az egész tervezési folyamatot jobban

behatárolhatóvá kéne tennunk. Ne legyen szabad pálya. U)-

	

tervezésü gépeknei mivel nincs prototIpus gyártás, ezéi'

nagy a rizikO. Ezt a kockázatot be keli epitenunk az általunk

kiadott árajánlatokba. Egyebkent ha nem feltétlenul fontos

nem kellene Oj gepeket terveznUnk, vagy modositasokat

végrehajtanunk a mar kiforrott gépeknél.

A felesleges tervezési munka csökkentését jelentené, ha
az aitalunk gyártott gepeket funkcionális egysegekre
bontanank, aztan ezeket az egységeket aikaimaznánk
egységesen a ktilönbozö gépsoroknãl. E célbOi tervezzUk

egy számitOgépes adatbázis létrehozását, mely tartalmazná a

GEL Europa es Eszak-Amerika gyartOgépeinek fô
• osszeállitási rajzait.

Ugyancsak szamItogepes adatbázisra akarjuk vinni a

régi, csak papfron meglevö rajzainkat is.

Az AutoCAD-et mar jelenleg is jOi tudjuk kezeini. Sajnos

meg nem minden tervezô szamara biztosItott a sztikseges

hardware. Szeretnénk nOveini a tervezôk szaniitogepes

eilatottsagat. Ezen a terUleten a rnásik eiôrelepesi
lehetôségunk a háromdimenziOs, szamitogepes tervezés(
bevezetése, mely lehet6seget teremt a megtervezett gépek

mozgasainak szimuialasara is. Ezzel sok olyan tervezési

hibát krUlhetnénk ci, mely mar csak lent a csarnokban, az

osszeszerelés utan derulne ki.

En tudom azt, hogy az utObbi idöben eddig föieg
rajzgyartas folyt, de itt lenne az ideje, hogy ezen

valtoztassunk. Az elmaradasainkat csak egyszer keli pótolni,

és utana konnyebb lesz a napi munkank.

Itt szeretném azonban megemifteni az eiektromos
tervezést is, melyröl Ogy érzem, néha háttérbe szorul. Igaz,

hogy a tervezöink mindössze harmada foglaikozik
eiektromos tervezéssel, de szerintem ez a csapat többre

hivatott. Elektromos tervez6ink rendkivUi utôképes,
nemzetközi mércévei is eiismert csapat. Meg kell nyitni a

iehetäségeket elöttUk akar a GE Lighting-on bemi is

nemzetközi projektek menedzselésére, gyartas informatikai

rendszerek forgalmazasara. Jelenleg a meglévô munkák
méiiett Uj piacokat is keresUnk szamukra. Feltétlenül
javItanunk keli azonban munkakortiimenyeiket,
számitogépes eilátottsãgukat.



GépdivIzió

VL: Mi a helyzet az általunk készItett és a gépek mellé

küldOtt dokumentációkkal?

SJ: E teruleten vannak meg hianyossagaink.

DokumentáciOink szInvonalának el kell ernie cégunk, egy

vezetô világcég szfnvonalát, Ezt a feladatot a legkozelebbi

jövôben meg kell oldanunk,

VL: Végezetul szeretném megkerdezni hogy mennyfre

vagy megelégedve az ájonnan létrehozott szervezeti

felállassal, milyennek látod munkatársaidat?

SJ: A munkatársakkal kezdeném, Csak pozitiv

benyomásaim vannak. Igaz néha kissé sokat beszélünk, de

sk hasznos gondolatot is kapok tohik, Az Cjonnan felállitott

tervezöi szervezetet mükodôkepesnek találom,

Természetesen ha• a piacok és a vevôi igenyek változnak,

akkor azt kovetnunk kell.

VL: KOs mom a beszélgetési lehetJséget,

Varga Lajos

Aktuális feladataink a VTG-ben

Az ëv elején erösen éreztUk a Glass halogen project

visszamondása és a HEX projekt csokkentése miatt a

munkával vaIO ellátottsagunkban keletkezett ürt. A DiviziO

munkával való kitoltése érdekében a program managerek üj

GEL és GE-n kIvUli munkák után néztek, ROzsahegyi ür

pedig személyesen tartja a GEL USA gyárakkal Amerikában

a kapcsolatot a tobb megrendelés reményében. Munkajuk

eredményeképpen mostanra mind a két gyar alkatrészgyárto

és szerelô kapacitása október végéig gyakorlatilag ki van

toitve. A VTG-ben induló fôbb projektek a PAR38, az

ElektrOda hegesztô gépek, a Lámpa pattintO-letorö gép, a

Back bone IapftOgep és komoly mennyiségü USA tartalék

rendelés,

Most tekintsUk at roviden a jelentôsebb folyamatban Iévö

munkãinkat:

H7

Jelen pillanatban a GépdiviziO Iegfontosabb projektje,

minden más projektet megelôz, Mindenki azon dolgozik,

hogy a felmertilö problémákat megoidja, illetve a munkát a

Iehetö leghamarabb tovãbbItsa a soron kovetkezö

munkafolyamatra. A gépsort két lepcs6ben állItjuk fel és

prObáljuk ki a hatos csamokban. Az elsö fázis az eIö- és

végoptikázO gép, valamint az égetôgép a Gy6rböl érkezô

osszekotô láncokkal egyUtt. A második fázis a szerelö

automata, a Iapitogep és a hIdgyártO gépek. A gépsor

legyartasára rendkIvül szik határidô all rendelkezésre, ami

komoly eröfeszItést igenyelt es igényel mind az

alkatrészgyártasban, mind a szerelés sorãn. A project napi

kovetése és az alkatrészgyartás pontos Uemezése nem volna

lehetséges az R3 rendszer használata nélkul. Ennek azonban

elôfeltétele a pontos es naprakész adatbevitel az Uzemekben

és a MEO-ban. Ezen a teruleten,még van mitjavItanunk.

Proj ektszám: 8319..

HEX

HEX gépsor mappainak a gyartasba adása ideiglenesen

szUnetelt abban az idôszakban amIg a H7-re jelentös számü

volt indItha Ez a helyzet a H7 kifutásával megvaltozik, sor
kertil a m

	

beérkezett mappák gyartasba adására. A

projektre

	

rvezeU koltsegkeretböl

	

csak :bizonyos
mennyiséget használhatunk fel ebben az évben, ennek
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megfelelöen torténik majd a gyártas Utemezése, figyelembe

véve a gépek sorrendjét, anyag és kereskedelmi áru igényét.

Projektszám: 8394..

CFL projektek

Kiemelést érdemel osszefoglalo néven a CFL

projecteknek nevezett csoport, amelyek a nagykanizsai

kompaktfénycsö gyártás hatékonysagát hivatottak nOvelni. A

projektek egy része hetvegeken felszerelhetö a gépekre, de a

komolyabb beavetkozást igénylôk csak a kanizsai leállás két

hete alatt jUlius második felében telepIthetôk. Nagyon fontos

ezen projektek idôbeli befejezése, hiszen a kanizsai gyár

1996-os koltségcsokkentesi tervéhez nagymértékben

hozzájárulnak.

Projektszám: 8467.,

8468..

8485..

8634..

8646..

8663..

8678..

Pellet adagolók

Kicsi, de anna! jelentôsebb csoportot alkot ez a

kategOria. A komyezetvédelmi mozgalmak vilagméretU

erösödése rãkényszerIti a gyártókat a károsanyag

felhasználás csökkentésére,

A vilagItástechnikai iparban egy ilyen meghatarozO káros

anyag a higany, amelyet egészségre ártalmas volta miatt

igyekszik mindenki korlatozni, felhasznalasat csokkenteni. A

higany folyékony formaban nem adagolhatO kellôen kis

mennyiségben elegendô pontossaggal, ezért Ujabban a

szilard halmazallapotU vegyUleteket használják. Két kIsérleti

projekttink van folyamatban a Vaci KT sorokon, az egyik

megoldás az anód toldat szalagra preselve juttatja a

higanyvegyuletet a fénycsôbe (ATSZ gep), a másik kis

golyOk formájában (pellet). HosszU tUvon ez utObbi

megoldas ttinik a gazdasagosabbnak.

Amennyiben a projekt sikeresen zárul, számIthatunk más

GEL gyarak megrendeléseire hasonló témakörben. ReméljUk

csapatunk sikerrel jar az installalasnal, s a kIsérleti gyartas a

kIvánt eredményt hozza,

Projektszãm: ATSZ 3832..

Pellet 8655..

K(nai GLS sor átalaldtás

Az átalakftandó sorokhoz befejezôdOtt a gyártas, varhato

meg azonban olyan mappak megjelenése, amelyet a

helyszInen dolgozO csapatunk igënyel a szerelës soran

felmertilô problemak megoldasara.

Projektszám: 6464..

6465..

EFL

Elkésztiltek a nagykanizsai EFL kapacitásbövftô

bevonOsor és az egyeb Uvegipari gépek. A vevôk atvettek a

gépeket, a helyszIni telepités idôpontja a lámpa piaci

eladasainak az ismeretében késobb lesz meghatározva.

Addig a sort lecsomagoljuk és a VTG-ben taroljuk.

Projektszam: 8404..

dr. Hoffmann Kãroly

Termelési fömérnok



GépdivIzió

VL: Mi a helyzet az általunk készItett és a gépek mellé

kuldOtt dokumentációkkal?

SJ: E terUleten vannak meg hiányosságaink.

Dokumentãcióink szInvonalának el kell ernie cegiink, egy

vezetö világcég szinvonalát, Ezt a feladatot a Iegkozelebbi

jOvôben meg kell oldanunk,

VL: Végezetul szeretném megkérdezni hogy mennyire

vagy megelegedve az zjonnan létrehozott szervezeti

felállassal, milyennek látod munkatársaidat?

SJ: A munkatársakkal kezdeném, Csak pozitiv

benyomásaim vannak, Igaz néha kissé sokat beszélUnk, de

sbk hasznos gondolatot is kapok tôlUk, Az üjonnan felãllItott

tervezôi szervezetet miIkodökëpesnek talãlom,

Természetesen ha a piacok és a vevöi igenyek változnak,

akkor azt kovetnUnk kell.

VL: KOs nöm a beszélgetési lehetöséget.

Varga Lajos

Aktuális feladataink a VTG-ben

Az ëv elején erôsen éreztuk a Glass halogen project

visszamondása és a HEX projekt csökkentése miatt a

munkával valO ellátottságunkban keletkezett ürt. A Divizió

munkával való kitoltése érdekében a program managerek ñj

GEL és GE-n kivUli munkák után néztek, ROzsahegyi ür

pedig személyesen tartja a GEL USA gyárakkal Amerikában

a kapcsolatot a tobb megrendelés reményében. Munkájuk

eredmënyekeppen mostanra mind a két gyár alkatreszgyarto

és szerelô kapacitása október végéig gyakorlatilag ki van

töitve A VTG-ben induló fobb projektek a PAR38, az

Elektróda hegesztô gépek, a Lámpa pattintO-letorö gép, a

Back bone lapItOgép és komoly mennyiségü USA tartalék

rendelés,

Most tekintsUk at roviden a jelentäsebb folyamatban lévö

munkáinkat:

H7

Jelen pillanatban a Gépdivizió legfontosabb projektje,

minden más projektet megelôz. Mindenki azon dolgozik,

hogy a felmertilö probldmákat megoidja, illetve a munkát a

lehetô leghamarabb továbbItsa a soron következö

munkafolyamatra, A gdpsort két lépcsôben állItjuk fel és

prObáljuk ki a hatos csarnokban, Az elsö fázis az elô- és

vegoptikázO gép, valamint az egetögep a Gyôrbôl érkezô

összekötô láncokkal egyUtt. A második fázis a szerelô

automata, a lapItOgep és a hIdgyarto gépek. A gépsor

legyártására rendkIvül szfik határidö all rendelkezésre, ami

komoly eröfeszItést igdnyelt és igényel mind az

alkatrészgyartasban, mind a szerelés*során. A project napi

követése és az allcatrészgyártás pontos Utemezése nem volna

lehetséges az R3 rendszer hasznIata nélkUl. Ennek azonban

elôfeltétele a pontos és naprakész adatbevitel az Uzemekben

és a MEO-ban. Ezen a tertileten.meg van mit javItanunk.

Projektszám: 8319.

HEX

HEX gépsor mappáinak a gyartásba adása ideiglenesen

szUnetelt abban az idôszakban amIg a 117-re jelentôs számü

volt indItha Ez a helyzet a 117 kifutásával megváltozik, sor

kerul a n

	

beérkezett mappák gyártásba adására. A

projektre

	

rvezett koltségkeretböl

	

csak

	

bizonyos
mennyiséget használhatunk fel ebben az évben, ennek
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megfelelöen történik majd a gyártas ütemezése, figyelembe

véve a gepek sorrendjét, anyag és kereskedelmi áru igényët.

Projektszám: 8394.

CFL projekiek

Kiemelést drdemel osszefoglalO néven a CFL

projecteknek nevezett csoport, amelyek a nagykanizsai

kompaktfénycsô gyartas hatékonysagát hivatottak növelni. A

projektek egy része hetvégeken felszerelhetô a gépekre, de a

komolyabb beavetkozást igénylök csak a kanizsai leállás két

hete alatt julius második felében telepIthetök. Nagyon fontos

ezen projektek idôbeli befejezése, hiszen a kanizsai gyár

1996-os koltségcsokkentési tervéhez nagymértékben

hozzájárulnak.

Projektszãm: 8467..

8468..

8485..

8634..

8646..

8663..

8678.,

Pellet adagolók

Kicsi, de aimál jelent6sebb csoportot alkot ez a

kategOria. A kornyezetvédelmi mozgalmak vilagmeretü

erôsödése rákényszerIti a gyãrtókat a káxosanyag

felhasználás csokkentésére.

A világItástechnikai iparban egy ilyen meghatarozO káros

anyag a higany, amelyet egészségre ártalmas volta miatt

igyekszik mindenki korlátozni, felhasznalasat csökkenteni. A

higany folyékony formaban nem adagolhato kellôen kis

mennyiségben elegendô pontossaggal, ezért üjabban a

szilá.rd halmazállapotU vegyUleteket hasznaljak. Két kIsérleti

projektunk van folyamatban a Vaci KT sorokon, az egyik

megoldás az anOd toldat szalagra préselve juttatja a

higanyvegyUletet a fénycsôbe (ATSZ gep), a másik kis

golyok formájában (pellet). Hosszü távon ez utóbbi

megoldás timnik a gazdasagosabbnak.

Amennyiben a projekt sikeresen zárul, számithatunk mas

GEL gyarak megrendeléseire hasonlO témakOrben. ReméljUk

csapatunk sikerrel jar az installalasnal, s a kIsérleti gyartas a

kIvant eredményt hozza.

Proj ektszam: ATSZ 3832..

Pellet 8655..

K(na! GLS sor dtalak(tás

Az ãtalakftandO sorokhoz befejezödOtt a gyartas, várhatO

meg azonban olyan mappak megjelenése, amelyet a

helyszInen dolgozO csapatunk igënyel a szerelés során

felmerülô problémak megoldasara.

Projektszám: 6464..

6465..

EFL

Elkésztiltek a nagykanizsai EFL kapacitásbôvItô

bevonOsor és az egyéb Uvegipari gépek. A vevôk atvettek a

gépeket, a helyszini telepités idôpontja a lampa piaci

eladásainak az ismeretében késobb lesz meghatározva.

Addig a sort lecsomagoljuk és a VTG-ben tãroljuk.

Projektszam: 8404..

dr. Hoffmann Kãroly

Termelési fômérnok
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R3 Work-out
1996, május 15-én R3 work/out-ot tartottunk Göddn.

A Gépdivfzió minden szervezete részt vett a munkában,

igy a PMT 2 fôvel, a PénzUgy 3 fôvel, a Design 4 fövel, a

VTG 6 fövel és Gyôr 5 fövel këpviseltette magãt.

Facilitator társaimmal Dr Hoffmann Károly f6mérnok

R3 renszergazda- instrukciói alapján vezettük a work out-ot.

Plenãris ulésen ãttekintettUk a folyamatot, a kapcsolódasi

pontokat és meghataroztuk a felmerUlt problémakat. Ezt

kovetôen 3 team foglalkozott a témacsoportokkal

(anyagtOrzs; ajánlat- és vevôigény, gyártásindItás,

beszerzés; termelés), a megoldási javaslatokkal.

A városgytilesen 11 pezentãciO hangzott el, melyböl a

GepdivIziO vezetése 10 javaslatot elfogadott megvalOsftásra,

1 javaslatra további informáciOt kért.

A work-out óta eltelt idôszakban Dr Hoffmann Károly

áttekintette a téma bajnokaival az eddig elért

eredményeinket és közosen meghatároztak a további

lépéseket, határidöket,

Célként tüztük ki, hogy az R3 rendszer fejlesztése és az

esetleges hianyossagok kikUszöbölése érdekében

negyedévente tartunk megbeszélést az érintett munkatársak

rëszvételével.

Bertalan Tibor

HR vezetö

Mi ez a "Bullet Train" projekt?!
Orszagh László Angol-Magyar kéziszOtárának a

segitségével a bullet=golyO, Iovedék a train=vonat, irodalmi

forditása talán a SEBES VONAT, de hogy mi is ez

valójában, azt kUlön cikkben olvashatják.

Dc a lampagyárakban tapasztaltak némileg eltérnek a

vonat céljától: van aki konszignaciOs raktárrOl tud, van aki

Stock Room-rOl, van aki azt hiszi, hogy a nyári leálláshoz

rendeli meg az alkatrészeket, van aki azt hiszi az egészet

csak azért találták ki mert a Gépdiviziónak nincs elég

munkája.

A vonat a kovetkezö

megállokban

	

alit

	

meg:

Fényforrásgyar

	

Budapest,

Fenyforrasgyar

	

Nagykanizsa,

Fenyforrasgyar Kisvárda,

Fényforrásgyar Vác. A vonatunk

minden megálloban megall meg

egyszer, Kisvárda kivételével,

ahol a gyariak és mi is a

legfelkeszultebbek voltunk.

A vonaton a GépdivIzió

Csapata utazott változó

összetételben: Csillag Ferenc,

Demény Arpád, Demmel LászlO,

Geszler Gézãné, Kardos József,

Oláh Lászlóné, Az utaslistán nem

szerepelnek a VTG , Györi

Gepgyar, Hajdüboszormény és a

NFG dokumentáciOs Osztályának

dolgozOi akik nélkUl ez az

utazásunk nem lett volna eredményes

Mit is csináltunk a megallokban?

A gyarak ktildtek egy listát, hogy milyen

tartalékaikatrészeket, -egységeket szeretnének rendelni a

GépdivIziótóL

	

megnevezesekkel

	

és

	

tobbségében

rajzszãmokkal.

Az alkatrészek rajzait amelyeket megtalaltunk a

Gépdivizió valamelyik rajzfárában - magunkkal vitttik és a

megállOkban egyeztetttik a rank várókkal, Es itt kezdödtek a

nehézségek: volt olyan rajz, ahol csak a rajzszárn egyezett a

miénkkel, vagyis a gyartoeval; volt olyan, ahol csak az

alkatrész nevét adtak meg, igy mi nem is vihettUnk rajzot;

volt olyan amikor az alkatrészt nyomtak a kezUnkbe, vagy

megmutattak az Uzemelö gépen és volt olyan amikor osztrák

vaziatokat, japan, amerikai rajzokat kaptunk. AzokrOl az

alkatrészekröl amelyekröl nem volt érvényes rajz, a

helyszInen készItettUnk vázlatot.

A listákban szerepeltek rugOk, gombcsuklOk, amelyek

kivaitasat javasoltuk ker.arura, mivel mi mar nem gyártjuk.

Az allomasokon nagyon kedvesen fogadtak bennünket,

minden esetben a témához a legjobban értô illetékest

kerestUk meg, akik készségesen segItették munkankat, a

Bullet Train elkotelezett hiveként, vagy tobbsegeben régi

ismerösként. A megallok tobbségeben lehetôseg van a VTG

szerverének elérésére, ahol nem, ott ez szukséges lenne, igy

megnézhetik majd az érvényes rajzokat a megrendeles

feladása elôtt.

Itt tartunk most, a kovetkezô aliomas a Szerkesztés, áhol

a dokumentaciot atdolgozzak a Fenyforrasgyarak igényének

megfelelöen.

Demény Arpad, Kardos József

Tisztasági nap Györben
Ahogy megërkezett a tavasz elsô langyos fuvallata

felébredt a Természet. Mintha a rossz idô miatt elmaradasat

kIvanna pOtolni, hirtelen az eddig csupasz agak kizöldUltek,

a ff1 zOldje erôsebb lett, megjelentek a tavasz elsö virágai, (

melyeket gyors egymasutanban kovettek az idôrendben

hátrébb lévô tarsaik is. Mint minden tavaszkor, az emberek
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is, biolOgiai osztOnuktôl hajtva üj erôre kaptak, tervezgetni

kezdték teendôiket.

Természetesen minket is megérintett a megOjulás tavaszi

varázsa. Nagy terveket kezdtünk szovogetni egy egész

gyárra kiterjedô szépItési, takarItási, felüjItási programhoz.

Aztán amikor osszeIrtuk az elvegzendo munkákat

megdobbentunk a feladat nagyságan, a szUkséges emberi,

pënzugyi és eszkoz igények sokasagan. Nem vesztve

azonban kezdeti lelkesedésunket, a konnyebb

megvalOsithatOság miatt próbáltuk 3 részre bontani a

feladatokat. Ezt a három csoportot az alábbi rendezö ely

szerint alakitottuk.

• Minimális koltseggel elvégezhetô feladatok (Tisztasagi

nap - Mãjus 17.)

• Keyes koltseget igénylô feladatok

• Nagy koltséggel járO vagy év közben folyamatosan

elvegzendô feladatok

Miután ezzel a módszerrel sikerult kivãlasztanunk az

azonnal kezdhetö munkákat, meghirdettuk a gy6ri Tisztasági

napot május 17-re, a fizikai tertileten részleges részvételleL

Aztán e!érkezett a számunkra, mint szervezök számára,

nagy nap. Vajori mindenre gondoltunk? Vajon minden

résztvevönek tudtunk munkát adni? Vajon eleg szerszám all

majd rendelkezésünkre? Vajon a kUlsô szállItOk betartjãk

majd adott szavukat? Es a legfontosabb! Vajon mindenki

teijes odaadással fog dolgozni, magaënak érezve a feladatot,

a gyarat?

Amikor elkezdödtek a munkák mindenre választ
kaptunk. A szerszám elegendô volt, Mindenki tudott

dolgozni. A kUlsô szállitOk megkesve bar, de szállitották a

szukséges konténereket. A kapacitási szük keresztmetszetet

ketségkIvul a keyes (2db) használhatO targonca jelentette. A

kulsô munkáknál és az irodákban mindenki teijes odaadással

dolgozott, érezhetô volt a lelkesedés, a tenniakarás.

Mindent összevetve tehát JO! sikerult az elsô Tisztasagi
nap Gyôrben. ReméljUk lelkesedësunket megtartva a
kovetkezô lépcsore is lehetôséget kapunk.

KöszönjUk a Résztvevöknek!

Varga Lajos

Beruházások a GépdivIziónál

Bar meg nem fejezödott be a pënzugyi év, mégis itt az
ideje, hogy számot adjunk idei beruhãzásaink és

felüjitásaink helyzetérol a GépdivIzióban. KörUlbelUl tavaly
i!yenkor mar javában végeztUk beruhãzási igényeink

osszeállitását, a vegleges áraján!atok bekérésët, pontosItásat.

Sokszor és sokat beszéltünk terveinkröl, többször és

tobbféleképpen rangsoroltuk 6ket. Már-már tUlzottan
hosszadalmasnak tfint az el6készItés. Az aprOlékos
munkának azonban meg left az eredménye. Mára
befejezödott jOvahagyott beruházásaink és tervezett

felüjitásaink jelentôs resze, és a meg hãtralévô beruházások

is elkezdödtek, néhany hOnapon bell! befejezödnek.

Idén a Gépdivizióban beruhãzásaink és felüjitásaink

meghatarozO részét, mintegy 59%-at, kepezték a termelö
berendezés jel!egü beszerzesek; felüjItások (26%), valamint

az épu!et felüjitãsi munkák (33%). Ezek mellett sikerUl meg

nehany, az átszervezéseket elösegitö es az adat szolgaltato

rendszerek fejlödését eredmenyezo egyeb beruházást is
vegrehajtanunk.

Györben a beruházási es feltijItási munkákon belUl

nagyobb hangsUlyt kaptak (42%) a mar egeto gondda válO

termelô berendezés felüjItások, mint a Walter elezo; a BUA

20-as pa!ástkoszorü; a 2db TOS horizontal; valamint a

hökezelô kemence felOjItãsa; a Sinumerik 5T vezerlo csere.

A gepfelUjItasok mellett sikerült beszereznUnk nehany üj, a

termelest segItö berendezést is. Gondolok itt az üjonnan

létesItett CNC hallozan-a, a védögázas hegesztö

berendezesre és szamos kisertekti berendezesre (p1. dekopir

fUrész, IemezhajlitO stb.).

Az épulet felüjitások köztil (36%) ketsegkIvul

legjelentôsebb volt Györben az elôzô számunkban
részletesen ismertetett szociális helysegek fehjitasa.

,Emellett kialakitottunk egy Oj targyalO helyseget, felUjItottuk

csatorna rendszerunk egy reszet, Uj ttizjelzö rendszert

telepItettunk a tüzvédelmi és gyári szempontból
legkritikusabb helyekre, valamint elkezdttik ifitési
rendszerUnk felujItasat.

A kOzvetlen termelô berendezeseken es épUlet felUj Itason

kIvtil egyeb beruhazaskent (22%) Györben a Gépdivizio

szintü CAD programot valósItottuk meg.

Uj munkatársak ajánlása

Tisztelt Munkatársaink!

CégUnknél egy üj lehetoseg kerult bevezetésre: az tij
munkatarsak ajanlasa.

Célunk a legratermettebb, magasan qualifikalt, lehetöleg
több szakmával rendelkezö munkatarsak megtalalasa es a

csapatszellem er6sItése azaltal, hogy dolgozOink ösztönözve

érezzék magukat megfele!o jeloltek bemutatasa.ra. Ha egy

ajanlott jelölt a prObaidöt eredményesen letölti a yallalatnal
és azt követôen véglegesitésre kerQl, az ôt bemutatO

munkatárs "ajanlasi jutalom"-rajogosult.

Ajanlasi jutalom csak akkor fizethetô, ha erre a Human

Eroforras Szervezet kulön felhivast tesz közzé,

A jutalom bruttó osszege:

vezetöi munkakor:

	

50.000,- Ft

szellemi munkakor:

fe1sOfokz végzettséggel 3 0.000,- Ft

/cOzépfoká végzettseggel 2 0.000,- Ft

NC forgácsolO munkakor:

	

20.000,- Ft

szakmunkas munkakor:

	

15.000,- Ft

A hirdetések a 'GEPDIVIZIO' Ojságban, illetve a

faliüjsagokon fognak megjelenni.

Ki jogosult a jutalomra? A GE Lighting Europe összes

foallasu munkatarsa, kivéve:

• felsôvezetôk,

• barmely human erôforrás szervezetnél dolgozO
munkatarsak,

• menedzserek/vezetôk, akik altal bemutatott jelöltek a
saját szervezetUkben, illetve fennhatosaguk alatt
dolgoznanak,

• menedzserek, akiknek munkaköri feladataik közé

tartozik a munkaerokivalasztas és felvétel,

• nem allando munkaviszonyban ailo munkatársak.
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Az ajánlással és a jutalom kifizetésével kapcsolatosan a

human erôforrás munkatársak szolgalnak további

információval,

KérjUk tisztelt Munkatãrsainkat, hogy ajãnlásaikkal

segItsék elö a Gépdivizió eredményes munkaerökiválasztãsát

és a csapatszellem erôsItését,

Human Erôforrás

Uj utak és módszerek.
Azt hiszem a Gépdivizion belul mindenki jól érzékeli,

hogy állandOan Uj utakat és mOdszereket kell keresnUnk

tevekenységUnk magasabb szintU végzéséhez. A mültbeli

eredmények legfejlebb a belépöt adják, de a jovö

biztositásához a tegnapi gondolkozãs, szemlélet mar keyes,

Ilyen szempontok alapjan döntott a GepdiviziO vezetösége,

amikor ROzsahegyi LászlOt áprilisban a GEL Nela Park-i

kozpontjaba delegalta egy speciális feladattal. Feladata

felulvizsgalni a GEL-NA ezévi meg nyitott programjait és

gyors döntést hozni az itthoni vezetéssel, hogy mely

projekteket tudjuk ezévi gyártásra elvállalni.

Ez igen fontos hiszen a szabad kapacitásainkat le kell

kOtni ill. munkãval kell ellátni gyarainkat. A terUlet igen

szerteagazó és Osszetett, hiszen az egyszerü tartalékalkatrész

gyartástOl az üj tervezésii berendezések helyszIni

Uzembehelyezését oleli fel. Ennek a feladatnak megfeleloen

hoztuk létre az Uj ApplikaciOs Teamet Sipos Csaba és Kapi

Endre vezetésével. Mivel az idôbeni, gyors reagalas alapvetö

az Uzlet elnyeréséhez ezért nagyon gyors és precIz tartalmU

ajánlatokat kell a potencialis Vevöknek kikuldeni. LászlO

munkája kozben igen szoros munkakapcsolatban van az

SLT-vel, a technolOgiai teamek vezetôivel és a GEL NA

gyaraival. A programok helyzetét folyamatosan

figyelemmel kisérve kordinálja a tevekenységet. Az elsô

eredmények gyorsan jelentkeztek, hiszen a mai napig tobb

mint negyven megrendelest kaptunk csak tartalék alkatrészre

a két berendezés gyartasi rendelésen felUl. Természetesen JO

eselyeink vannak további rendelések elnyerésére is rovid

idön belul. LászlO feladatának második része - legalabb

olyan fontos mint az eIsö - résztvétel a jovô évi strategiai

programtervezésben, amely e hOnapban kezdOdik. Az eddigi

eredmények szerintem megnyugtatO alapot biztositottak

jOvöbeni nyugodtabb munkaellatottsagunkhoz. Azt azonban

hangsulyozni szeretném, hogy ez elsösorban tôlUnk fIigg

azaz attOl, hogy vevöink mennyire elegedettek a szãllitott

berendezéseinkkel, szallitasi fegyelmunkkel.

Seregi Tamás

Szervezeti bej elentések
Orömmel jel&ntem be, hogy CSARNOGURSZKY

ISTVAN 1996. jOnius 11.-to! kiválik a tervezésbOl és

minOségugyi rendszer fejlesztés teruleten fog dolgozni.

Istvan feladata lesz a Gépdivizió szempontjabol fontos

projektek kidolgozasa, mint peldaul a CE Marking, a GE

Equipment Specification; szakmai tudasat az EVP és DVP

terUletén szeretnénk tovabb kamatoztatni.

Munkajarol közvetlenUl Dr. Aschner Gabornak szamol

be.

Kivanjunk Istváimak sok szerencsét az üj kihfvást jelentO

feladat betoltéséhez.

Nagy Sándor

Orommel jelentem be, hogy HajdtI Elemér

munkatã.rsamat 1996. jünius 11.-tO! megbIzom a györi

géptervezö csoportvezetOi feladatok ellatasaval.

A megbIzas há.rom hOnap idOtartamra szOl.

Elemér feladata lesz a gyOri projektek tervezésének

iranyltasa, a csopOrt vezetése és a team hatékonyságának

novelése. Munkajarol közvetlenUl nekem tartozik

beszamolasi kotelezettséggel.

Kivanjunk Elemérnek sok sikert és eredményes munkat

az üj kihIvashoz.

Spi!kó JOzsef

Nyári leáliás a GépdivIzióban
Az 1100 eves ëvforduló alka!mabo! az Országgyüles

augusztus 1 9.-ét fizetett Unneppé nyi!vanItotta.

A Szakszervezeti Testuletek és az Uzemi Tanácsok

egyetértésével munkatársaink az augusztus 21., 22. és 23.-i

munkanapokat

	

!edolgozthk,

	

illetve

	

szabadságként

megvaltjak.

Uj alapokon a tartalékgyártás
A kU!OnbözO projektekre valO gepgyartas meg!ehetOsen

egyenetlen terhelést eredményez mind az Alkatrësz-

gyartasban, mind a Szereldében. Annak érdekében, hogy a

megfelelO folyamatos munkae!latast biztosftani tudjuk,

szeretnénk nagyobb szeletet kihasitani a GEL és a GEL

Tungsram tartalék alkatrész gyá.rtási UzletébO!. Ennek a

elOfeltétele, hogy jelentOsen csokkenteni tudjuk mind az

ajanlatadasi, mind a gyartasi ciklusidönket és szorosabb

kapcsolatot tartsunk a vevOkkel.

A tartalékok gyors pontos kezelése érdekében Fritsche

Gyorgy program vezetO és Kuhn Peter UzemvezetO

vezetésével kialakitottunk egy globalis tamogatO team-et, és

18 fOve! Iétrehoztuk a Tarta!ekgyarto Uzemet.

A tamogato team-ben a szerkesztést Demeny Arpad, a

beszerzést Vitainé Kati, a technolOgiát Takacs Nándor és a

termelesiranyitast Gremspergemé Kati képvise!i.

A Tartalekgyarto Uzemen belUl Kuhn Peter UzemvezetO

munkajat projekt vezetOként Bessenyei JOzsef,

csoportvezetOként Prenner Karoly és UgyintézOként Smalne

Erzsi tamogatja. Peter kozvetlen beszamo!assal nekem

tartozik.

ROzsahegyi Laszlo amerikai tevekenysegének és a

tartalék team hazai gyarlatogatasanak az eredmenyeként igen

nagy mennyiségO tartalék alkatrész rendelés futott be az

e!mült idOszakban. Ez megkoveteli, hogy bOvitsUk az Uzem

letszamat es ezze! egyUtt nOveljUk a müszak számot is. ElsO

lepeskent az Uzem letszamat 25 fOre kivanjuk nOvelni,

késObb az igenyek pontosabb ismeretében tovabbi !étszã.m

bOvItések is lehetsegesek.

A tartalékgyartO team és Uzem JO munkaja

nagymertekben oregbitheti a GépdiviziO jOhirét vilagszerte,

és hozzajaruihat a folyamatos terhe!és jobb biztosItasahoz.

KIvanjunk mindannyian erOt és JO egeszseget ko!Iegainknak

az Uj kihIvás teljesItéséhez.

dr Hoffmann Karo!y

Termehési fOmérnok

(


